
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. februar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 737 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Katarina Ammitzbøll (KF). 

 

Spørgsmål nr. 737:  

”Kan ministeren oplyse, om det på sundhedsmæssigt forsvarligt grundlag er muligt at 

bruge lyntest i stor skala i en genåbningsstrategi for udvalgte elevårgange/elevgrup-

per, herunder om det er muligt at opsætte testcentre uden for skoler?” 

 

Svar: 

Screening med hurtigtest indgår som et blandt flere værktøjer, der kan understøtte 

en kontrolleret genoptagelse af aktiviteter i samfundet. Det forventes, at hurtigtest 

skal anvendes i bredt omfang i forskellige brancher og sektorer i forbindelse med 

genåbningen.  

 

Konkret i forbindelse med skoleåbningen af 0.-4. kl. er der iværksat en model for hur-

tigtest af lærere, pædagoger, skoleledere og andre faggrupper på skolerne. Persona-

let på skolerne er blevet opfordret til at få gennemført en PCR-test op til genåbnin-

gen. Samtidig opbygges der testkapacitet i kommunerne, så personalet på landets 

skoler med en rullende start i uge 6 vil få tilbudt 2 ugentlige hurtigtest.  

 

Jeg kan derudover henvise til vedlagte anbefalinger for brug af hurtigtest af 21. de-

cember 2020 udgivet af Sundhedsstyrelsen.  

 

Med venlig hilsen 
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